

朝陽科技大學 097學年度第1學期教學大綱
Management Information Systems 管理資訊系統

當期課號	3039	Course Number	3039
授課教師	林泓毅	Instructor	LIN,HUNG YI
中文課名	管理資訊系統	Course Name	Management Information Systems
開課單位	財務金融系(四進)四A	Department	
修習別	必修	Required/Elective	Required
學分數	3	Credits	3
課程目標	使學生瞭解如何將資訊相關的技術應用在組織的各階層以及學習如何規劃、分析、設計與建立一管理資訊系統，同時學習企業e化，以及電子商務相關知識。並藉由學習Access資料庫管理軟體瞭解如何管理資訊資源。	Objectives	The aim of this subject is to teach students the knowledge of information technology and to apply these techniques in an electronic business. Meanwhile, students are encouraged to learn how to plan, analyze, design and build a management information system. Students are also taught the ACCESS software package to manage information resources and related database.
教材	資料庫理論與實務 Access 2003	Teaching Materials	Access 2003
成績評量方式	平時成績 20% 出席率 20% 期中考 30% 期末考 30%	Grading	usual grading 20% participating rate 20% middle term 30% final term 30%
教師網頁	http://www.cyut.edu.tw/~linhy		
教學內容	1. 認識資料庫系統 2. 資料庫物件的關係 3. 觀聯式資料庫的基本知識 4. 資料正規化 5. 資料查詢設計 6. 資料表單設計 7. 使用巨集	Syllabus	1. Introduction to database system 2. Database objects' relationship 3. Basic knowledge about relational databases 4. Data normalization 5. Design of data query method 6. Design of data form 7. Using of macro

尊重智慧財產權，請勿非法影印。